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Anslag/Bevis
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunstyrelsen

Sammanträdesdatum 2019-12-02

Datum då anslaget sätts upp 2019-12-04 Datum för anslags nedtagande 2019-12-26

Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelsekontorets kansli

     Underskrift

Nina Svensson
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 Ärendelista
§143 Val av justerare
§144 Ändringar i föredragningslistan
§145 Informationsärenden
§146 Utökning av verksamhetsområde för vatten- och spillvatten i Västanvik
§147 Uppsiktsplikt VA-projekt delår 2 2019
§148 Uppsiktsplikt för Norrtälje Hamn, statusrapport per augusti 2019
§149 Antagande av detaljplan för fastigheten Handelsmannen 1 med flera i 

Norrtälje stad
§150 Antagande av detaljplan för Bålbroskogen, del av fastigheten Rimbo-

Tomta 7:1, i Rimbo församling
§151 Avlysning av Norrtälje Hamn som allmän hamn
§152 Avtal om anläggningsarrende för basstation för mobilt bredband och 

mobiltelefoni, Svanberga
§153 Avtal om anläggningsarrende för basstation för mobilt bredband och 

mobiltelefoni, Väddö-Tomta
§154 Ekonomisk månadsrapport per oktober 2019 för kommunstyrelsen
§155 Ekonomisk månadsrapport per oktober 2019 för Norrtälje kommun
§156 Finanspolicy för Norrtälje kommun
§157 Antagande av internkontrollreglemente för Norrtälje kommun
§158 Uppdrag att utreda ekonomiska konsekvenser vid eventuell bolagisering 

av verksamheter på tekniska kontoret
§159 Antagande av strategisk lokalförsörjningsplan för Norrtälje kommun
§160 Investering 2019 - Godkännande av exploateringsavtal och investering 

för Handelsmannen 1
§161 Investering 2019 - Tillägg till redan beslutade medel för utbyggnad av 

Lindholmens avloppsreningsverk
§162 Investering 2019 - Tillägg till redan beslutad medel för utbyggnad av 

Kapellskärs avloppsreningsverk
§163 Investering 2019 - Tilläggsanslag för utbyggnad av det kommunala VA-

ledningsområdet i Bergshamra
§164 Investering 2019 – Invändig renovering av Gevärsfaktoriet, Faktoriet 1
§165 Investering 2020 - Anläggande av VA-serviser och LTA-enheter
§166 Investering 2020 - Mindre reinvesteringar i befintlig VA-anläggning
§167 Slutredovisning: Investering 2010 - Anläggande av avloppsledning 

utmed Norrvattens huvudledning, sträckan Riala - Sjöändan
§168 Slutredovisning: Investering 2015 - Utbyggnad av det kommunala VA-

ledningsnätet i Grisslehamn
§169 Slutredovisning: Investering 2015 - Åtgärder vid Norrtälje vattentorn
§170 Slutredovisning: Utbyggnad av det kommunala VA-ledningsnätet i 

Östhamra, Björnö
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§171 Återremiss: Revidering av reglementen för barn- och skolnämnden och 
kultur- och fritidsnämnden till följd av överföring av 
kulturskoleverksamhet

§172 Antagande av reviderade ägardirektiv för Norrtälje kommunhus AB och 
NKAB-koncernen

§173 Antagande av reviderade lokala föreskrifter för att skydda människors 
hälsa och miljön

§174 Antagande av mål och riktlinjer för Norrtälje kommun gällande arbetet 
med nationella minoriteter i enlighet med Lag (2009:724) om nationella 
minoriteter och minoritetsspråk

§175 Inrättande av landsbygdsråd
§176 Medgivande till offentliga sammanträden för barn- och skolnämnden
§177 Fastställande av partistöd för 2020
§178 Motionsredovisning enligt Kommunallag (2017:725) 5 kap. 35 §
§179 Yttrande till justitieombudsmannen angående anmälan av Norrtälje 

kommuns hantering av ärende om skylt i Norrtäljeviken
§180 Yttrande gällande revisionsrapport om granskning av Norrtälje kommuns 

anpassning till ny kommunallag och förvaltningslag
§181 Antagande av regional överenskommelse om samverkan vid utskrivning 

från sluten hälso- och sjukvård i Stockholms län
§182 Utnämnande av dataskyddsombud i Norrtälje kommun
§183 Tecknande av Norrtälje kommuns firma
§184 Förlängning av avtal med Stockholm Archipelago 2021-2023
§185 Val av fem representanter från kommunstyrelsen, varav en ordförande, 

till Norrtälje kommuns landsbygdsråd
§186 Redovisning av delegationsbeslut
§187 Meddelanden
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§143

Val av justerare

Beslut
Kommunstyrelsen utser Ulrika Falk (S) att tillsammans med ordföranden justera protokollet. 
Justeringen äger rum på kommunstyrelsekontorets kansli den 4 december 2019.
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§144

Ändringar i föredragningslistan

Sammanfattning av ärendet
Ärende 8, ”Antagande av detaljplan för Bålbroskogen, del av fastigheten Rimbo-Tomta 7:1, i Rimbo 
församling”, utgår för vidare beredning. 

Inga övriga ändringar förelåg. 
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§145

Informationsärenden

Sammanfattning av ärendet
Avgående kommundirektör Ulla-Marie Hellenberg berättar om sin tid i Norrtälje kommun och tackar 
kommunstyrelsen för ett gott samarbete.
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Samhällsbyggnadsärenden

§146 Dnr KS 2019-1956

Utökning av verksamhetsområde för vatten- och spillvatten i Västanvik

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

Kommunfullmäktige beslutar utöka verksamhetsområdet för allmänna vattentjänster med vatten- och
spillvatten i Västanvik för de fastigheter som framgår av tjänsteutlåtandets bilaga 1.

Sammanfattning av ärendet
Kommunfullmäktige har i beslut 2012-06-18 (§ 126) utökat verksamhetsområdet för allmänna 
vattentjänster med fastigheter i Västanvik. I området finns ytterligare fastigheter som bedöms ha 
behov av allmänna vattentjänster i ett större sammanhang enligt § 6 lagen (2006:412) om allmänna 
vattentjänster (LAV). Verksamhetsområdet behöver därför utökas. Utvidgningen är nödvändig för att 
rättigheter och skyldigheter enligt LAV, kommunens VA-taxa och allmänna bestämmelser för 
användandet av Norrtälje kommuns allmänna vatten- och avloppsanläggningar ska gälla för de 
berörda fastigheterna.

Beslutsunderlag
§142 KSAU Utökning av verksamhetsområde för vatten- och spillvatten i Västanvik
Tjänsteutlåtande gällande utökning av verksamhetsområde, Västanvik
Bilaga 1. Lista över aktuella fastigheter
Bilaga 2. Översikter av aktuella fastigheter
Bilaga 3. Befintligt verksamhetsområde
Yrkande om återremiss från Sverigedemokraterna för ärende om utökat verksamhetsområde för 
Västanvik

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Andrea Kronvall (SD) yrkar att ärendet ska återremitteras med följande motivering:

"Sverigedemokraterna anser att en rak och ärlig kommunikation mellan kommunen och kommuninvånarna är av 
största vikt för att skapa tillit, undvika missförstånd och generellt skapa en positiv attityd i kommunen. Norrtälje 
kommun ska som bekant sätta "invånaren först" vilket innebär att kommunikationen med invånarna skall vara 
enkel, begriplig och sanningsenlig. Vi anser att det är en rimlig slutsats att utöka verksamhetsområdet i 
Västanvik, men vi kan tyvärr konstatera att vissa fastighetsägare återigen, med rätta, är upprörda över 
hanteringen av ärendet och framförallt de ekonomiska konsekvenser detta har medfört. 
Vi reagerar framförallt på följande: 
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1) Om en fastighetsägare har uppfattat ett löfte från kommunen om beloppet på anläggningsavgiften är det 
rimligt att hålla det löftet, framför allt om tidpunkten för anslutning inte har kunnat påverkas av fastighetsägaren 
utan enbart av kommunen. 
2) SD anser att de ekonomiska konsekvenserna för de enskilda fastighetsägarna alltid ska noteras i 
tjänsteutlåtandet i upplysningssyfte. Våra beslut påverkar invånarna i allra högsta grad. Detta har vi tidigare 
begärt vid liknande ärenden vilket vi noterar att det inte har tagits hänsyn till. 
Med anledning av ovan skäl så yrkar vi härmed att ärendet återremitteras för att utreda om kostnaderna för den 
enskilda kan tillåtas vara den som de uppfattar vara ett löfte från tidigare ledning." 

Tommy Lundqvist (C) och Ulrika Falk (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Mats Wedberg (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och lämnar en 
protokollsanteckning.

Protokollsanteckningar
Mats Wedberg lämnar följande protokollsanteckning: 

”En utökning av verksamhetsområdet är alla överens om.  Däremot vill MP ha en bättre redogörelse av 
ekonomin till den uppkomna situationen och hur ansvarsfördelningen och olika index har påverkat utfallet. 
Möjligheten att kommunen går in och, liksom i Färsna-fallet, övertar den nuvarande 
gemensamhetsanläggningen bör utredas.”

Beslutsgång
Ordföranden ställer först Andrea Kronvalls (SD) yrkande om återremiss mot att ärendet ska avgöras 
idag, och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag.

Ordföranden frågar sedan om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, som bifalls av Tommy Lundqvist (C), Ulrika Falk (S) och Mats Wedberg (MP), 
och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Reservationer
Sverigedemokraterna reserverar sig till förmån för eget återremissyrkande.
 

Beslutet ska skickas till 
VA-avdelningen
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§147 Dnr KS 2019-1199

Uppsiktsplikt VA-projekt delår 2 2019

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner VA-avdelningens redovisade uppsiktsplikt för delår 2 2019.

Sammanfattning av ärendet
Projektportföljen med pågående samt driftsatta men ännu inte slutredovisade VA-projekt består för 
närvarande av 49 projekt, varav 23 projekt är pågående, med en total investeringsbudget om 1 042 
mkr. På portföljnivå ligger avvikelsen mellan budget och prognos på minus 102 mnkr. Av dessa 23 
projekt prognostiseras åtta projekt ha en negativ avvikelse mot budget. Tre projekt har redan skickat 
in begäran om tilläggsanslag till politiken och fem projekt kommer att skicka in det när man fått 
överblick över alla kostnader. Ett projekt kommer att stoppas och bara akuta åtgärder genomförs då 
utredningen visade att den totala kostnaden kommer att bli mycket dyrare.

Beslutsunderlag
§143 KSAU Uppsiktsplikt för VA-projekt delår 2 2019
Tjänsteutlåtande Uppsiktsplikt VA delår 2 2019 20191030
Bilaga 1. Uppsiktsplikt för VA-avdelningen delår 2 2019

Beslutande sammanträde
Protokollsanteckningar
Mats Wedberg (MP) lämnar följande protokollsanteckning:

”Den senaste tiden har ärende efter ärende i VA frågor pga olika omständigheter tvingar TKN till beslut utan att 
kunna kräva djupare analyser. Dvs varje ärende framtvingar ett positivt ställningstagande pga att motsatsen 
skulle vara mycket negativ för de olika projekten och kommunen. Ibland framtvingas beslut trots en orimlig 
kostnadsutveckling. Man kan fråga sig vem som är kapten på skutan. MP vill därför ha en grundlig genomgång 
av upphandlingssituationen inklusive en analys av marknaden. Mp vill även att det snarast tas fram en strategi 
för hur budgetunderlaget för varje projekt kan hållas hemligt innan anbud kommer in. Tex genom att handla upp 
först och därefter äska pengar om utfallet är rimligt. Enligt utsago har ingen budget hittills underskridits.”

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
VA-avdelningen
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§148 Dnr KS 2019-1811

Uppsiktsplikt för Norrtälje hamn per 31 augusti 2019

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner statusrapport för projekt Norrtälje Hamn kapitel 1-4: Rapport
för uppsiktsplikt per 31 augusti 2019.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsekontoret har tagit fram en statusrapport per 31 augusti 2019 för Projekt Norrtälje 
Hamn. Projekt Norrtälje Hamn bedöms ha en fortsatt god status överlag främst grundat 
på kostnadsavstämningar av redan genomförda och i pågående entreprenader, intäktsprognoser 
för beslutade etapper samt att alla planerade aktiviteter i huvudsak följer sin tidsplanering. Projektet 
har visat förmåga på att samordna utbyggnaden tillsammans med exploatörerna. Totalt för etapp G1-
G2 (G=genomförande) återstår att anta (planlägga) ca 400 byggrätter och målet är att alla byggrätter 
i beslutade etapper G1-G2 är laga kraftvunna senast under kvartal 1 år 2021. Ingen ekonomisk 
prognosförändring bedöms behöva ske 2019.

Beslutsunderlag
§65 SBU Uppsiktsplikt Norrtälje Hamn - statusrapport per 31 augusti 2019
Tjänsteutlåtande gällande uppsiktsplikt för Norrtälje hamn per augusti 2019
Bilaga 1. Statusrapport för uppsiktsplikt kapitel 1-4, inklusive bilaga 5.1-5.4

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Projektchef, samhällsbyggnad
Projektledare, Norrtälje hamn
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§149 Dnr KS 2015-109

Antagande av detaljplan för fastigheten Handelsmannen 1 med flera i 
Norrtälje stad

Beslut
Kommunstyrelsen antar detaljplan för fastigheten Handelsmannen 1 med flera i Norrtälje stad.

Sammanfattning av ärendet
Detaljplanen är den första inom omvandlingsprojektet Övre Bryggårdsgärdet som tas upp för 
antagande av kommunstyrelsen. Detaljplanen syftar till att möjliggöra uppförande av flerbostadshus i 
två kvarter med cirka 250 bostäder/lägenheter samt förskola och vårdboende. Riskavstånd och buller 
etcetera har hanterats under planarbetet och viss krav ställs på åtgärder för att säkerställa 
detaljplanens genomförbarhet.

Beslutsunderlag
§62 SBU Antagande av detaljplan för fastigheten Handelsmannen 1 med flera i Norrtälje stad
Tjänsteutlåtande gällande antagande av detaljplan för Handelsmannen 1
Bilaga 1. Plankarta
Bilaga 2. Planbeskrivning
Bilaga 3. Granskningsutlåtande

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Ulrika Falk (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskotts förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskotts förslag, som bifalls av Ulrika Falk (S), och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Planavdelningen
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§150 Dnr KS 2016-547

Antagande av detaljplan för Bålbroskogen, del av fastigheten Rimbo-
Tomta 7:1, i Rimbo församling

Beslut
Ärendet utgår för vidare beredning. 

Beslutet ska skickas till 
Planavdelningen
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§151 Dnr KS 2019-1178

Avlysning av Norrtälje Hamn som allmän hamn

Beslut
1. Kommunstyrelsen uppdrar till kommunstyrelsekontoret, gatu- och parkavdelningen, att

ansöka hos Sjöfartsverket om att avlysa Norrtälje hamn som allmän hamn.
2. Kostnaden för ansökan om avlysning, 60 tkr för framtagande av miljökonsekvensbeskrivning,

finansieras av kommunstyrelsens anslag för oförutsedda utgifter.
3. Återrapportering sker när uppdraget är genomfört.

Sammanfattning av ärendet
Hamnens tidigare användningsområde och det regelverk som gällt för detta ska ändras då hamnen
utvecklas till en ny stadsdel. Farledslagen anger att om verksamheten med att vara en hamn för
handelssjöfart upphör så ska hamnen inte vara allmän. Hamnen ska då avlysas som allmän hamn
enligt Lag (1983:293) om inrättande, utvidgning och avlysning av allmän farled och allmän hamn.

Beslutsunderlag
§144 KSAU Avlysning av Norrtälje Hamn som allmän hamn
Tjänsteutlåtande gällande avlysning av Norrtälje Hamn som allmän hamn
Bilaga 1. Sjöfartsverkets yttrande vid tidigt samråd gällande vattenverksamhet
Bilaga 2. Sjöfartsverkets kompletterande yttrande vid tidigt samråd gällande vattenverksamhet

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Samhällsbyggnadsdirektör
Gatu- och parkchef
Handläggare
Ekonomichef
Koncerncontroller
Controller för kommunstyrelsekontoret
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§152 Dnr KS 2019-1644

Avtal om anläggningsarrende för basstation för mobilt bredband och 
mobiltelefoni, Svanberga

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner upprättat avtal med Net4Mobility HB rörande arrendeområde för
basstation för mobilt bredband på del av Svanberga 10:1.

Sammanfattning av ärendet
Net4Mobility HB behöver bygga en basstation för mobilt bredband och mobiltelefoni, på del av
Svanberga 10:1 . Basstationen ska försörja närområdets kunder. Kommunen tecknar ett 
arrendeavtal och upplåter mark för detta. Avtalet gäller 10 år, med automatiska 5-årsvisa 
förlängningar. Kommunen får en ersättning om 8 240 kr/år.

Beslutsunderlag
§145 KSAU Avtal om anläggningsarrende för basstation för mobilt bredband och mobiltelefoni, 
Svanberga
Tjänsteutlåtande gällande avtal om basstation i Svanberga
Bilaga 1. Avtal för basstation i Svanberga, signerat

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Netel AB, att Birgitta Sundström, Kaserngården 4, 791 40 Falun
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§153 Dnr KS 2019-1703

Avtal om anläggningsarrende för basstation för mobilt bredband och 
mobiltelefoni, Väddö-Tomta

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner upprättat avtal med Hi3G Access AB rörande arrendeområde för
basstation för mobilt bredband på del av Väddö-Tomta 20:10.

Sammanfattning av ärendet
Hi3G Access AB behöver bygga en basstation för mobilt bredband och mobiltelefoni på del av 
Väddö-Tomta 20:10. Basstationen ska försörja närområdets kunder. Kommunen tecknar ett 
arrendeavtal och upplåter mark för detta. Avtalet gäller 10 år med automatiska femårsvisa 
förlängningar. Kommunen får en ersättning om ca 8 240 kr/år.

Beslutsunderlag
§146 KSAU Avtal om anläggningsarrende för basstation för mobilt bredband och mobiltelefoni, 
Väddö-Tomta
Tjänsteutlåtande gällande avtal om basstation i Tomta
Bilaga 1. Avtal för basstation i Väddö-Tomta, signerat

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Hi3G Access AB, a c/o Tammp AB, Löparevägen 1, 294 39 Sölvesborg
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Ekonomiärenden

§154 Dnr KS 2019-4

Ekonomisk månadsrapport per oktober 2019 för kommunstyrelsen

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner kommunstyrelsens månadsrapport per oktober 2019.

Sammanfattning av ärendet
Helårsprognosen för kommunstyrelsen uppvisar ett överskott på 1 200 tkr som avser
kapitalkostnader för investeringar som aktiveras senare än planerat. Den 16 september fattade 
kommunstyrelsen beslut om att låta styrelsen ianspråkta medel för 2019 om 6,3 mnkr från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande för omställningskostnader för att få framgång i de 
utmaningar som kommer med Norrtälje kommuns tillväxt. Omställningen innebär bland annat 
proaktivt planarbete, förändrade verksamhetsformer och att gifta ihop exploatering med 
näringslivsutveckling. Finansiering av och arbetets sätt för kontaktcenter ses över. Omställning av 
antalet ledamöter i kommunfullmäktige och kommunstyrelsen har finansierats.

Kommunfullmäktige beslutade i Mål & budget 2020-2022 att tillföra resurser för omställningen av
antal ledamöter i kommunfullmäktige och kommunstyrelsen och resurser för snabbare
planprocesser och medel för näringslivsutveckling i kommunstyrelsens budget 2020.
Finansiering av och arbetssätt för kontaktcenter ses över i pågående arbete med kommunstyrelsens 
verksamhetsplan 2020-2022. För att uppfylla de politiska målen och uppdrag inom 
kommunstyrelsens ekonomiska tilldelning kommer kommunstyrelsen att arbeta med effektiviseringar 
och omprioriteringar inom ram. 

 God ekonomisk hushållning bedöms inte uppnås.
 Ett av fyra verksamhetsmål bedöms uppnås.
 Personalmålet bedöms uppnås.
 Jämställdhetsmåtten bedöms uppnås.

Beslutsunderlag
§147 KSAU Ekonomisk månadsrapport per oktober 2019 för kommunstyrelsen
Tjänsteutlåtande gällande månadsrapport per oktober 2019 för kommunstyrelsen
Bilaga 1. Månadsrapport per oktober 2019 för kommunstyrelsen

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Bino Drummond (M) yrkar bifall till kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag.
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Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, som bifalls av Bino Drummond (M), och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Ekonomiavdelningen
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§155 Dnr KS 2019-3

Ekonomisk månadsrapport per oktober 2019 för Norrtälje kommun

Beslut
1. Kommunstyrelsen godkänner månadsrapport för oktober 2019 och överlämnar den till 

kommunfullmäktige för kännedom. 
2. Kommunstyrelsen uppdrar till kommunstyrelsekontoret att genomföra erforderliga 

redaktionella ändringar i underlaget. 

Sammanfattning av ärendet
Kommunens resultat per oktober 2019 före omställningskostnader uppgår till 90,6 mnkr vilket är en
positiv avvikelse mot budget med 33,1 mnkr. Periodiseringsavvikelser motsvarande ca 36 mnkr för
semesterlöneskuld och utfall nämnder ingår i resultatet per oktober. Det prognostiserade resultatet 
för 2019 uppgår till 51,6 mnkr före omställningskostnader vilket är 18,3 mnkr sämre än budget, och 
en försämring jämfört med delår 2 per augusti med 6,2 mnkr.

Prognosavvikelser 2019:
 Nämnder –23,5 mnkr. (Delår 2 – 26,4 mnkr)
 Lokalbank –5,5 mnkr.
 Avskrivningar +15,3 mnkr
 Skatter och bidrag +30,2 mnkr.
 Centrala interna intäkter kapitalkostnader (ränta, avskrivningar,) –32,7 mnkr.
 Kapitaltäckningsgaranti TioHundra AB -20,0 mnkr.
 Utveckling Campus -4,6 mnkr.
 Drift nyinvesteringar centralt anslag + 4,0 mnkr.
 Kommunstyrelsens ofördelade anslag +15,0 mnkr
 Pensioner -6,5 mnkr.
 Finansnetto +10,0 mnkr.

Investeringsutgifter under perioden januari till oktober uppgår till 515,3 mnkr. Prognos för helår 2019 
är 758,3 mnkr och är framtagen i samband med delårsbokslut 2 per augusti. Norrtälje kommun 
bedömer god ekonomisk hushållning för verksamheterna utifrån 17 mått samt tre finansiella mål för 
kommunen. Per oktober har prognos lämnats för 15 av 17 mått där 11 mått beräknas uppnås för 
2019. Resultatet är något sämre än det som redovisades i delårsrapport 2 per augusti där 12 mått
beräknades uppnås för 2019. Av tre finansiella mål beräknas två uppnås medan kommunens
överskottsmål inte uppnås. Sammanvägt gör detta att god ekonomisk hushållning inte beräknas 
uppnås för 2019.

Beslutsunderlag
§148 KSAU Ekonomisk månadsrapport per oktober 2019 för Norrtälje kommun
Tjänsteutlåtande gällande månadsrapport per oktober 2019 för Norrtälje kommun
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Beslutande sammanträde
Yrkanden
Bino Drummond (M) yrkar bifall till kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag, samt att 
uppdra till kommunstyrelsekontoret att genomföra erforderliga redaktionella ändringar i underlaget.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Bino Drummonds (M) yrkanden, 
och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med dessa.

Beslutet ska skickas till 
Ekonomiavdelningen
Samtliga förvaltningar i kommunen
Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje kommun
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§156 Dnr KS 2019-1916

Finanspolicy för Norrtälje kommun

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:
Kommunfullmäktige godkänner finanspolicy för Norrtälje kommun.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att godkänna finansiella riktlinjer för Norrtälje kommun.

Sammanfattning av ärendet
Årligen genomförs en översyn av kommunkoncernens finanspolicy och finansiella riktlinjer för att 
göra eventuella anpassningar eller justeringar. De förändringar som föreslås är i huvudsak 
förtydligande av likviditetsreserv och likviditetsmått, krav på säkringsredovisning för räntederivat och 
möjlighet att i framtiden låna medel i utländsk valuta om det föreligger fördelaktiga villkor i samband 
med emission av obligationer.

Beslutsunderlag
§149 KSAU Antagande av finanspolicy för Norrtälje kommun
Tjänsteutlåtande gällande antagande av finanspolicy
Bilaga 1. Finanspolicy med ändringar
Bilaga 2. Finanspolicy utan ändringar
Bilaga 3. Riktlinjer med ändringar
Bilaga 4. Riktlinjer utan ändringar

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Ekonomiavdelningen
Redovisningschef
Campus Roslagen AB
Roslagsbostäder AB
Norrtälje Energi AB
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§157 Dnr KS 2019-1911

Antagande av internkontrollreglemente för Norrtälje kommun

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

Kommunfullmäktige antar internkontrollreglemente för Norrtälje kommun.

Sammanfattning av ärendet
En bra intern kontroll förebygger, upptäcker och åtgärdar fel och brister som hindrar att
organisationen kan nå sina mål på ett säkert och effektivt sätt. Den interna kontrollen knyter an till
styrmodell för Norrtälje kommunen. Det nu gällande reglementet för internkontroll fastställdes av
kommunfullmäktige 2001. Det bedömdes därför finnas behov för översyn av detta reglemente.

Beslutsunderlag 
§150 KSAU Antagande av internkontrollreglemente för Norrtälje kommun
Tjänsteutlåtande gällande antagande av internkontrollreglemente för Norrtälje kommun
Bilaga 1. Internkontrollreglemente

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Barn- och utbildningskontoret
Bygg- och miljökontoret
Kultur- och fritidskontoret
Kommunstyrelsekontoret
Socialkontoret
Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje 
Campus Roslagen AB
Roslagsbostäder AB
Norrtälje Energi AB
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§158 Dnr KS 2019-2023

Uppdrag att utreda ekonomiska konsekvenser vid eventuell bolagisering 
av verksamheter på tekniska kontoret

Beslut
1. Kommunstyrelsen ger kommunstyrelsekontoret och Norrtälje kommunhus AB i uppdrag att 

utreda ekonomiska konsekvenser vid en bolagisering av VA- och 
renhållningsverksamheterna.

2. Kommunstyrelsen ger kommunstyrelsekontoret och Norrtälje kommunhus AB i uppdrag att 
utreda ekonomiska konsekvenser vid samordning av fastighetsverksamheterna i Norrtälje 
kommun och Roslagsbostäder AB.

3. Finansiering av utredningskostnader på maximalt en (1) miljon kronor sker via Norrtälje
kommunhus AB med 50 % och övriga 50 % fördelas på respektive berörd avdelning utifrån
utredningens omfattning.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsekontoret har påbörjat ett uppdrag att undersöka förutsättningar och konsekvenser av
att bolagisera va-, renhållningsverksamheterna samt att utreda om fastighetsdriften ska bolagiseras
inom ramen för Norrtälje kommunhus AB och Roslagsbostäder ABs verksamhet. Fördelar som kan
uppnås genom en bolagisering är exempelvis en effektivare styrning och förvaltning och ökad
flexibilitet för att ge Norrtälje kommun bättre förutsättningar i den tillväxtfas som kommunen befinner
sig i. En förutsättning för att ta fram ett så kvalitativt beslutsunderlag som möjligt är att i ett tidigt 
skede utreda och förstå de ekonomiska konsekvenser som en eventuell bolagisering medför. Ett 
antal frågor behöver ses över med hjälp av extern expertis som rör bland annat skattemässiga 
konsekvenser, ränteavdragsregler och eventuell påverkan på befintlig bolagskoncern. Kostnaden för 
detta är svår att exakt beräkna och uppskatta men en samlad bedömning är att det kommer att 
krävas upp till 1 mnkr för att göra dessa inledande och nödvändiga utredningar. 
Kommunstyrelsekontoret föreslår att Norrtälje kommunhus AB (NKAB) finansierar hälften av dessa 
utredningar då det bland annat handlar om bolagsmässiga effekter i detta skede. Resterande medel 
finansieras av VA, fastighet och renhållning och fördelas utifrån omfattning av utredningen inom de 
olika verksamheterna.

Beslutsunderlag
§151 KSAU Uppdrag att utreda ekonomiska konsekvenser vid eventuell bolagisering av 
verksamheter på tekniska kontoret
Tjänsteutlåtande gällande utredning om eventuell bolagisering av verksamheter på tekniska kontoret
Bilaga 1. Rapport VA-utredning Norrtälje, Sweco
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Beslutande sammanträde
Yrkanden
Ulrika Falk (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och lämnar en 
protokollsanteckning.

Anna Söderblom (V) yrkar avslag till förslaget. 

Protokollsanteckning
Ulrika Falk lämnar följande protokollsanteckning:

”Socialdemokraterna skulle vilja se att man i utredningen övervägde alternativet att utöka Norrtälje Energi med 
verksamhetsområdena VA och renhållning.”

Beslutsgång
Ordföranden ställer Vänsterpartiets avslagsyrkande mot kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag, 
som bifalls av Ulrika Falk (S), och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Reservationer
Vänsterpartiet reserverar sig till förmån för eget yrkande.
 

Beslutet ska skickas till 
Norrtälje kommunhus AB
Juridikenheten
Ekonomiavdelningen
VA-avdelningen
Renhållning
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§159 Dnr KS 2019-1912

Antagande av strategisk lokalförsörjningsplan för Norrtälje kommun

Beslut
1. Kommunstyrelsen godkänner och antar kommunstyrelsekontorets förslag till strategisk

lokalförsörjningsplan för Norrtälje kommun åren 2019-2030.
2. Kommunstyrelsekontoret uppdras att göra erforderliga redaktionella ändringar i den

strategiska lokalförsörjningsplanen.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsen har beslutat att ge kommunstyrelsekontoret i uppdrag att ta fram en strategisk
lokalförsörjningsplan för Norrtälje kommun. Kommunstyrelsekontorets lokalförsörjningsplan biläggs
tjänsteutlåtandet och beskriver hur kommunen ska arbeta till och med år 2030 för att säkerställa
kommuninvånarnas behov av verksamhetslokaler för bland annat förskola, grundskola,
äldreboenden och gruppboenden.

Beslutsunderlag
§152 KSAU Antagande av strategisk lokalförsörjningsplan för Norrtälje kommun
Tjänsteutlåtande gällande strategisk lokalförsörjningsplan för Norrtälje kommun åren 2019-2030
Bilaga 1. Lokalförsörjningsplan 2019-2030
Bilaga 1. Lokalförsörjningsplan 2019-2030 (anpassad för surfplatta)

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Mats Wedberg (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och lämnar en 
protokollsanteckning.

Anna Söderblom (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och lämnar en 
protokollsanteckning.

Andrea Kronvall (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och lämnar en 
protokollsanteckning.

Ulrika Falk (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag, med följande 
tilläggsyrkanden:
” - Kommunstyrelsekontoret uppdras att utöka antalet platser på Vega förskola
- Kommunstyrelsekontoret uppdras att inarbeta en sammanhållen F-9 verksamhet i Älmsta
- Kommunstyrelsekontoret uppdras att utarbeta en sammanhållen strategisk lokalförsörjningsplan för 
Norrtälje kommun inför kommande revidering”
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Bino Drummond (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och yrkar avslag på 
Ulrika Falks (S) tilläggsyrkanden.

Protokollsanteckningar
Anna Söderblom (V) lämnar följande protokollsanteckning:

”Vi vill först uttrycka vår tillfredsställelse med att ett förslag till lokalförsörjningsplan nu tagits fram. 
En lokalförsörjningsplan behövs för att: 
 underlätta implementeringen av långsiktiga politiska mål i verksamheterna 
 få grepp om vilka behov som finns och kommer att finnas på kort, medellång och lång sikt och när i tid dessa 

behov kan förväntas uppstå 
 i tid kunna vidta de åtgärder som krävs för att tillgodose uppkommande behov i en rimlig omfattning 
 uppnå samordningsvinster och för att undvika stuprörstänkande och dubbelarbete som kan bli följden av att 

den ena förvaltningen inte vet vad den andra gör 
 eliminera behovet av panikinhyrning av baracker för skol- och förskoleverksamhet 
 undvika felaktiga investeringar och kapitalförstörelse 
 en lokalförsörjningsplan är alltså ett mycket viktigt instrument för kommunen, förutsatt att den är rätt utförd 

Planförfattarna har valt att låta lokalförsörjningsplanen omfatta perioden 2010 till 2030. Detta är förståeligt 
eftersom prognoserna blir osäkrare ju längre tidsperspektivet bli, men man får inte heller glömma det långsiktiga 
perspektivet. För att få något att hålla sig i har man byggt planen på tillgängliga prognoser. Dessa prognoser 
innehåller stora osäkerheter, men de redovisas inte. Därmed uppstår en falsk säkerhet. Denna säkerhet spolieras 
omgående genom att man i planeringen väljer att förlita sig på att privata intressen ska gå in, där kommunen 
väljer att stiga åt sidan. Eftersom kommunen inte styr över dessa intressen ökar osäkerheten i planen drastiskt. 
Kommunen har enligt lokalförsörjningsplanen en underhållsskuld på 400-600 miljoner. För att delvis lösa detta 
problem föreslås i lokalförsörjningsplanen att några av de mest slitna fastigheterna ska säljas med förhoppningen 
att privata intressen ska ta över och rusta fastigheterna. I vissa fall för att driva vidare samma verksamhet som 
kommunen tidigare drivit. Det gäller till exempel Lommarskolan och Parkskolan. Vi anser att detta varken tycks 
rationellt eller ekonomiskt försvarbart? 

Med utgångspunkt i de här prognoserna anser vi inte att man kan förlita sig på privata aktörer utan det är 
kommunens uppgift att tillgodose de kommande behoven för medborgarna både i det korta och det långa 
perspektivet. 
Detta saknar vi 
 Vi saknar det långsiktiga perspektivet. 
 Vi saknar en satsning på landsbygden. Den politiska ledningen, oavsett vem som styr, uttalar med jämna 

mellanrum att man ska satsa på landsbygden. Av detta ser man ingenting i den lokalförsörjningsplan som nu 
lagts fram. Tvärtom! 

 Vi saknar en analys av vad som kan ske om prognoserna fallerar 
 Vi saknar redovisning av alternativa utfall. Politiken borde få mer än ett alternativ att välja på. 
 Vi saknar satsningar på hyresrätter och ställer oss frågande till ändringen av planerad andel hyresrätter från 

ca 40% år 2017 till ca 25 % 2019. Vi vill att nivån ska ligga på minst 40%. 

 Vi saknar skrivningar om några saker som förekommit i det politiska samtalet på senare tid – nämligen en ny 
gymnasieskola i Norrtälje stad, en skola i Björnöområdet och en tillbyggnad av Älmstaskolan som ersättning 
för den nuvarande Norrsundsskolan”

Andrea Kronvall (SD) lämnar följande protokollsanteckning:

"Sverigedemokraterna ställer sig bakom lokalförsörjningsplanen den hela sammantaget men har
några funderingar kring delar av innehållet vilket redovisas för nedanför:
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 Allmänt, planen har fokus på skola, omsorg och i viss mån kultur. Konkret vad som gäller för exempelvis 
Tingshuset eller konsthallen saknas det information kring.

 Sida 3. Vi noterar att prioritetsordningen vid behov av ökad lokalkapacitet är enligt följande:
1) Kommunens egna lokaler
2) Etablering eller utökning av fristående verksamhet
3) Prövning av möjlighet till en utökning av den befintliga fastighetsportföljen
 Sida 10-11. Norrtälje kommun har en betydande underhållsskuld på fastighetssidan (inför 2019

uppskattningsvis 400-600 mnkr). Motiv till avyttring av fastigheter är att slippa åtgärda
underhållsskulden. Inte nödvändigtvis fel dock ett konstaterande. Ytterligare ett konstaterande är att hade 
kommunen skött underhållet skulle ett högre pris för avyttrade fastigheter kunnat tas ut.

 Sida 14. Det finns anledning att ifrågasätta prognosen för den årliga befolkningstillväxten 2019-
2030 om expansionstakten minskar framöver. Om detta kan dock ingen veta helt säkert idag.

 Sida 18. Bostadsbyggande i kommunen. Av den för närvarande rådande strategin så skall det
byggas minst 1000 bostäder varje år varav 400 är hyresrätter. SD välkomnar att denna strategi skall revideras 
snarast. Vi anser inte att nuvarande mål varken är realistiskt att uppnå eller är önskvärt.

Mats Wedberg (MP) lämnar följande protokollsanteckning:

”Det är positivt att det nu lyfts en lokalförsörjningsplan. Miljöpartiet har synpunkter på planen framför allt vad 
gäller landsbygdsperspektiv (det redogörs inte för platstillgången i förskolor och skolor utanför tätorterna trots att 
vi vet att det är platsbrist i exempelvis Väddö) samt en risk- och konsekvensanalys om de externa aktörer vi 
hoppas ska etablera sig för att driva verksamhet inom omsorg och skola inte gör det i den takt det behövs. Det 
finns heller ingen strategi för utveckling av våra befintliga lokaler som framför allt vad gäller skolan är i behov av 
uppfräschning. Underhållsskulden tas upp, liksom möjligheter att undkomma en del av den via avyttring, men 
det behövs också en god arbetsmiljö i de lokaler som vi behöver behålla.”

Ulrika Falk (S) lämnar följande protokollsanteckning:

”Socialdemokraterna välkomnar att det nu beslutas om en lokalförsörjningsplan, men skulle samtidigt vilja se ett 
helhetsgrepp på lokalförsörjningen i hela Norrtälje kommun som inkluderar även underhållet av befintliga lokaler.
Socialdemokraterna ser positivt på den föreslagna lokalförsörjningsplanen, ett arbete som initierades under förra 
mandatperioden. Samtidigt vill vi från socialdemokraternas sida se att man tar ett helhetsgrepp kring den 
sammanhållna lokalförsörjningen, för att säkerställa alla kommuninvånares behov av kvalitativa 
verksamhetslokaler. Det finns ett stort underhållsbehov av lokaler runtom i hela kommunen, och underhållet 
behöver inkluderas i framtida revideringar av lokalförsörjningsplanen. 
Utöver behovet av en sammanhållen strategisk lokalförsörjningsplan ser vi också ett behov av att redan nu vidta 
åtgärder för att skapa en sammanhållen F-9 skola i Älmsta, samt att säkerställa ersättningslokaler för förskolan 
Vega, för att på så vis möjliggöra en hållbar stadsutveckling i Norrtälje hamn. 

Socialdemokraterna vill också betona vikten av att i takt med att det byggs nya lokaler för kommunal service så 
är det viktigt att verka för en jämn fördelning mellan privata och offentliga aktörer. Socialdemokraterna föreslår 
därför att; 

- Kommunstyrelsekontoret uppdras att utöka antalet platser på Vega förskola
- Kommunstyrelsekontoret uppdras att inarbeta en sammanhållen F-9 verksamhet i Älmsta
- Kommunstyrelsekontoret uppdras att utarbeta en sammanhållen strategisk lokalförsörjningsplan för Norrtälje 
kommun inför kommande revidering”
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Beslutsgång
Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, som bifalls av Mats Wedberg (MP), Anna Söderblom (V), Andrea Kronvall 
(SD) Ulrika Falk (S) och Bino Drummond (M), och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
förslaget.

Ordföranden ställer sedan Ulrika Falks (S) tre tilläggsyrkanden mot Bino Drummonds (M) yrkande 
om avslag på dessa tre tilläggsyrkanden, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
Bino Drummonds (M) avslagsyrkande.

Reservationer
Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för egna tilläggsyrkanden.

Beslutet ska skickas till 
Ekonomiavdelningen
Samhällsbyggnadskontoret
Tekniska kontoret
Barn- och utbildningskontoret
Kultur- och fritidskontoret
Socialkontoret
Kommunalförbundet Sjukvård och Omsorg i Norrtälje
Campus Roslagen AB
Norrtälje Energi AB
Roslagsbostäder AB
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§160 Dnr KS 2019-2015

Investering 2019 - Godkännande av exploateringsavtal och investering 
för Handelsmannen 1

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

1. Kommunfullmäktige godkänner exploateringsavtal i anslutning till detaljplan för 
Handelsmannen 1 med flera i Norrtälje stad, inom Övre Bryggårdsgärdet, mellan Genova 
Handelsmannen Fastighet AB och kommunen.

2. Kommunfullmäktige beviljar kommunstyrelsen 31,3 mnkr i investeringsanslag för att 
genomföra infrastrukturarbeten inom den första genomförandeetappen (1a), för 
Handelsmannen 1 inom stadsbyggnadsprojektet Övre Bryggårdsgärdet, fördelat på gatu-
parkanläggningar om 24,3 mnkr samt VA-anläggningar om 7,0 mnkr.

3. Finansiering sker med egna medel.
4. Kommunfullmäktige beviljar kommunstyrelsen att i verksamhetsplanen inarbeta 

driftkostnader (kapitalkostnader jämte teknisk drift) för gatu- och parkanläggningar i etapp 1a 
om 1 607 tkr per år.

5. Årliga tillkommande driftkostnader (kapitalkostnader jämte teknisk drift) för VA-anläggningar i 
etapp 1a finansieras inom VA-kollektivet och uppgår till 282 tkr per år.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsekontoret föreslår kommunfullmäktige att godkänna exploateringsavtalet mellan
Genova Handelsmannen Fastighet AB och Kommunen samt godkänna investeringsärende för
kommunens åtaganden för allmän plats samt VA-anläggningar för genomförande av detaljplanen.
Kommunen har tagit fram ett förslag till masterplan, vision, övergripande gestaltningsprinciper och
genomförandestrategi för ett stadsomvandlingsprojekt för bostäder och verksamheter i Övre
Bryggårdsgärdet, beslutat såsom inriktningsbeslut av samhällsbyggnadsutskottet 2018-05-30.
Fastigheterna berörs av förslag till detaljplan för Handelsmannen 1 med flera, del av fastigheterna
Handelsmannen 1, Tälje 2:192, Tälje 2:4 och Diamanten 4 med syfte att möjliggöra bostäder,
vårdboende och förskola.

Genova Handelsmannen Fastighet AB erlägger exploateringsbidrag i två delar fördelat på (1) och (2)
som sammanlagt uppgår till 44.125.254 kr. För genomförandeetapp 1a, som omfattar planområdet
för Handelsmannen, erlägger Bolaget exploateringsbidrag (1) som uppgår till 31.412.191 kr. Bolaget
erlägger exploateringsbidrag (2) senast och när investeringsbeslut för de gemensamma nyttorna har
vunnit laga kraft. Dvs exploateringsbidrag (2) förutsätter senare beslut. Som säkerhet för
exploateringsavtalet ställer Genova Property Group AB, org. nr. 556864-8116, en moderbolagsgaranti,
vilken bifogas avtalet. Kommunens kostnader som fordras för detaljplanens genomförande är 
fördelat på gatukostnader samt VA-anläggningskostnader. Gatukostnaderna uppgår till 24,3 mnkr 
och VA-anläggningskostnaderna uppgår till 7,0 mnkr. Totala kostnader för kommunens åtagande 
uppgår därav till 31,3 mnkr och kommunen får således full kostnadstäckning för genomförande av 
detaljplanen. Anläggningarna byggs ut av kommunen i takt med att bebyggelsen uppförs och 
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utformas enligt kommunens tekniska standard. Bolaget förbinder sig mot vite att genomföra de 
ambitioner som redovisas i bebyggelseförslaget, som biläggs exploateringsavtalet. Förändringar i 
bygglovshandlingarna ska under vitessanktion godkännas av kommunen. Kommunen utför 
omläggning av befintliga spill- och dagvattenledningar som berör exploateringsområdet. Bolaget 
bekostar flytt av VA-ledningar samt transformatorstation som krävs för genomförande av 
detaljplanen.

Beslutsunderlag
§153 KSAU Investering 2019 - Godkännande av exploateringsavtal och investeringsärende för 
Handelsmannen 1
Tjänsteutlåtande angående investering och exploateringsavtal för Handelsmannen 1
Bilaga 1. Exploateringsavtal
Bilaga 2. Investeringsbilaga

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Mark- och exploateringsavdelningen
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§161 Dnr KS 2015-344

Investering 2019 - Tillägg till redan beslutade medel för utbyggnad av 
Lindholmens avloppsreningsverk

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

1. Kommunfullmäktige anslår tillägg om 5 000 tkr för uppförande av ny sedimenteringsbassäng.
2. Finansieringen sker med egna medel.
3. Drift och kapitalkostnader om ca 2200 tkr per år från och med 2020, finansieras av VA-

kollektivet.
 
Sammanfattning av ärendet
För att kunna genomföra nödvändig utökning av biologiskt reningssteg i Lindholmens reningsverk,
vilket i praktiken innebär uppförande utav ytterligare 1 st mellansedimenteringsbassäng, erfordras ett
tilläggsanslag på 5 000 tkr för kommunfullmäktiges tidigare beslut den 12 juni 2017.
Ett utökat biologiskt steg krävs för att fortsatt klara av att ta emot ökade anslutningar inom befintligt
tillstånd fram till 2024 då ett nytt tillstånd erhållits och en utbyggnad av reningsverket beräknas stå
klar.

Beslutsunderlag
§154 KSAU Investering 2019 - Tillägg till redan beslutade medel för utbyggnad av Lindholmens 
avloppsreningsverk
Tjänsteutlåtande gällande investering för utbyggnad av Lindholmen ARV
Bilaga 1. Investeringskalkyl för utbyggnad av Lindholmens ARV

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Tommy Lundqvist (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, som bifalls av Tommy Lundqvist (C), och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
VA-avdelningen
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§162 Dnr KS 2013-1892

Investering 2019 - Tillägg till redan beslutad medel för utbyggnad av 
Kapellskärs avloppsreningsverk

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

1. Kommunfullmäktige anslår tilläggsmedel om 39 mkr för att täcka ökade kostnader på 
entreprenad, projektledning samt projektering.

2. Kommunfullmäktige beslutar att finansiering av tilläggsmedel sker inom ramen för VA-
verksamheten.

3. Kommunfullmäktige beslutar att driftkostnader om 12 mkr från 2022 finansieras inom VA-
kollektivet.

Sammanfattning av ärendet
Tilläggsmedel krävs för de höjda kostnader för projektering och entreprenad som projektet
Kapellskär 15000pe drabbats av på grund av förseningar och omtag i upprättandet av handlingar
inför upphandling. Anläggningen förenklades och kapaciteter begränsades i en förhandlad
upphandling och dessa besparingar innebär ökade driftkostnader i det fall tilläggsinvesteringen ej
godtas. Besparingarna kan återköpas för ett bättre optimerat verk genom optioner i avtal.

Beslutsunderlag
§155 KSAU Investering 2019 - Tillägg till redan beslutade medel för utbyggnad av Kapellskärs 
avloppsreningsverk
Tjänsteutlåtande gällande investering 2019 - tillägg för Kapellskärs ARV
Bilaga 1. Investeringskalkyl Kapellskär ARV

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Mats Wedberg (MP) och Tommy Lundqvist (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, som bifalls av Mats Wedberg (MP) och Tommy Lundqvist (C), och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
VA-avdelningen, projektenheten
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§163 Dnr KS 2019-1495

Investering 2019 - Tilläggsanslag för utbyggnad av det kommunala VA-
ledningsområdet i Bergshamra

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

1. Kommunfullmäktige anslår ytterligare 22,2 mnkr för utbyggnad av det kommunala VA-
ledningsområdet Bergshamra.

2. Investeringen finansieras med kommunstyrelsens anslag för investeringar 2019.
3. Uppkomna driftkostnader för hela investeringen (10 425 tkr/år 2021) finansieras inom VA-

kollektivet genom brukningsavgifter och anläggningsavgifter.

Sammanfattning av ärendet
För att genomföra nödvändiga ny- och ombyggnadsarbeten av VA-anläggningen enligt
kommunfullmäktiges beslut i Bergshamra behövs ett tilläggsanslag på 22,2 mkr. Det ökade behovet 
av investeringsmedel beror ökade kostnader i projektet. Huvuddelen av de ökade kostnaderna i 
Bergshamra tätort är p.g.a. sämre markförhållanden än beräknat. Huvuddelen av de ökade 
kostnaderna i Bergshamra by härrör sig till ökade konstanter p.g.a. ökade reglerbara mängder
jordschakt mot mängdförteckning. VA-utbyggnaden i Bergshamra kommer i huvudsak förläggas med
självfall vilket innebär en högre kostnad initialt i projektet. Utbyggnaden av de sista två etapperna i
projektet har dröjt i väntan på Norrvattenledningen och ledningarna mellan Bergshamra och
Lindholmens avloppsreningsverks färdigställande, samt att det har saknats projektledarresurser på 
VAavdelningen.

Beslutsunderlag
§156 KSAU Investering 2019 - Utbyggnad av det kommunala VA-ledningsområdet i Bergshamra
Tjänsteutlåtande gällande investering för utbyggnad av kommunalt VA-ledningsnät i Bergshamra 

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Ekonomiavdelningen
VA-avdelningen
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§164 Dnr KS 2019-731

Investering 2019 – Invändig renovering av Gevärsfaktoriet, Faktoriet 1

Beslut
1. Kommunstyrelsen anslår 15 300 tkr för en invändig renovering av Gevärsfaktoriet, Faktoriet 1.
2. Finansiering av investeringen sker med kommunstyrelsens anslag för investeringar 2019.
3. Finansiering av uppkomna driftskostnader från och med 2022 (1 364 tkr) kommer att 

preciseras i kommande Mål och budget.

Sammanfattning av ärendet
Ärendet omfattar en invändig renovering av Gevärsfaktoriet, Faktoriet 1. Stor hänsyn ska tas till
byggnadens kulturhistoriska värden och restaureringen ska anpassas efter den byggnadshistoriska
inventering som är genomförd. Den sammanlagda investeringen för projektet blir 15 300 tkr.
Finansiering av investeringen sker inom kommunstyrelsens anslag för investeringar 2019.

Beslutsunderlag
§157 KSAU Investering 2019 - Invändig renovering av Gevärsfaktoriet, Faktoriet 1
Tjänsteutlåtande gällande investering för invändig renovering av Gevärsfaktoriet, Faktoriet 1
Bilaga 1. Hyresavtal med Stiftelsen Roslagsmuseet
Bilaga 2. Inventering av Faktoriet 1

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Andrea Kronvall (SD) och Ulrika Falk (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskott förslag.

Mats Wedberg (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och lämnar en 
protokollsanteckning.

Anna Söderblom (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag med tillägg enligt 
följande: 

- ”En utredning och redogörelse för verksamhetens exakta utformning ska preciseras av 
kultur- och fritidskontoret i samverkan med kommunstyrelsekontoret innan renoveringens 
första fas och presenteras för kommunstyrelsen i början av 2020.”

Bino Drummond (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och avslag på Anna 
Söderbloms (V) tilläggsyrkande.

Protokollsanteckningar
Mats Wedberg (MP) lämnar följande protokollsanteckning:
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”MP stöder en restaurering av Faktoriebyggnaden men saknar fortfarande ett program för verksamheter i 
byggnaden som påverkar kostnaderna. Först i maj 2020 kommer enligt skrivelsen det slutliga behoven finnas 
redovisade. Flexibla lokaler är bra för verksamhet där flexibilitet behövs, men inte lika bra om man ska inrymma 
verksamhet som behöver verksamhetsanpassade lokaler. Skrivningarna i tjänsteutlåtandet antyder att det blir en 
ganska avskalad lokal lämpad för utställning och föreläsningar, och det är inte uppenbart att behovet av just den 
typen av lokal är det mest angelägna. I nuläget är skrivningarna om vilken verksamhet man planerar för så 
allmänt skrivna att det är svårt att dra några slutsatser kring budgetunderlaget.”

Beslutsgång
Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, som bifalls av Andrea Kronvall (SD), Ulrika Falk (S), Mats Wedberg (MP), 
Anna Söderblom (V) och Bino Drummond (M), och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet 
med förslaget.

Ordföranden ställer sedan Anna Söderbloms (V) tilläggsyrkande mot Bino Drummonds (M) yrkande 
om avslag på detta tilläggsyrkande, och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Bino 
Drummonds (M) avslagsyrkande.

Reservationer
Vänsterpartiet reserverar sig till förmån för eget tilläggsyrkande.

Beslutet ska skickas till 
Tekniska kontoret
Fastighetsavdelningen
Ekonomiavdelningen
Kultur- och fritidskontoret
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§165 Dnr KS 2019-1207

Investering 2020 - Anläggande av VA-serviser och LTA-enheter

Beslut
1. Kommunstyrelsen anslår 12 mkr för investering i anläggande av VA-serviser under 2020
2. Kommunstyrelsen anslår 2 mkr för investering i LTA-enheter samt lantmäterikostnader för 

avslutade projekt under 2020
3. Investeringen finansieras med kommunstyrelsens anslag för investeringar 2020
4. Uppkomna kapitalkostnader (634 tkr/år 1) finansieras inom VA-kollektivet genom 

periodiserade anläggningsavgifter och brukningsavgifter.

Sammanfattning av ärendet
VA-avdelningen söker årligen medel för att kunna bekosta byggnationer av nya serviser i anslutning 
till befintligt nät. Inför 2020 söker VA-avdelningen även medel för att bekosta LTA-enheter samt
lantmäterikostnader i områden där utbyggnadsprojekt är avslutade. VA-avdelningen ansöker om 14
mkr från kommunstyrelsens anslag för investeringar år 2020.

Beslutsunderlag
§158 KSAU Investering 2020 - Anläggande av VA-serviser och LTA-enheter
Tjänsteutlåtande gällande investering 2020 - Anläggande av VA-serviser och LTA –enheter

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
VA-avdelningen
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§166 Dnr KS 2019-1493

Investering 2020 - Mindre reinvesteringar i befintlig VA-anläggning

Beslut
1. Kommunstyrelsen anslår 15 mnkr för mindre investeringar i befintliga VA-anläggningar under 

2020, därav 14 mnkr för investeringar i anläggningar och 1 mnkr för investeringar i 
utrustning.

2. Investeringen finansieras med kommunstyrelsens anslag för investeringar 2020.
3. Uppkomna kapitalkostnader för den hela investeringen (1275 tkr/år 1) finansieras inom VA-

kollektivet genom brukningsavgifter.

Sammanfattning av ärendet
VA-avdelningen ansöker om 15 mnkr från kommunstyrelsens anslag för investeringar år 2020.
Investeringarna avser mindre reinvesteringar i befintlig VA-anläggning och anslaget möjliggör
rationell hantering av dessa typer av åtgärder löpande.

Beslutsunderlag
§159 KSAU Investering 2020 - Mindre reinvesteringar i befintlig VA-anläggning
Tjänsteutlåtande gällande investering 2020 - Mindre reinvesteringar i befintlig VA-anläggning

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Ekonomiavdelningen
VA-avdelningen
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§167 Dnr KS 2010-1452

Slutredovisning: Investering 2010 - Anläggande av avloppsledning 
utmed Norrvattens huvudledning, sträckan Riala - Sjöändan

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna slutredovisning av investeringsprojekt 16001, Anläggande
av avloppsledning utmed Norrvattens huvudvattenledning, sträckan Riala – Sättra – Sjöändan.

Sammanfattning av ärendet
I samband med att Norrvatten anlade sin huvudvattenledning mellan Vallentuna och Norrtälje, 
anlades även en spillvattenledning mellan sträckan Riala – Sättra - Sjöändan. Detta för att skapa 
förutsättning för inkoppling av boende i områdena till kommunalt vatten- och avloppsnät samt för att 
ge möjlighet till vidare utveckling.

Beslutsunderlag 
§162 KSAU Slutredovisning: Investering 2010 - Anläggande av avloppsledning utmed Norrvattens 
huvudledning, sträckan Riala - Sjöändan
Tjänsteutlåtande gällande slutrapport för ledning längs Norrvattenledningen, sträckan Riala-Sättra-
Sjöändan

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Olle Jansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, som bifalls av Olle Jansson (S), och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
VA-avdelningen
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§168 Dnr KS 2015-1316

Slutredovisning: Investering 2015 - Utbyggnad av det kommunala VA-
ledningsnätet i Grisslehamn

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna slutredovisning av investeringsprojekt 15053 - utbyggnad 
av vatten- och avloppsanläggningar i Grisslehamns samhälle.

Sammanfattning av ärendet
Utbyggnad har skett av nytt VA-ledningsnät i norra delen av Grisslehamn. Vid denna utbyggnad har
50 nya förbindelsepunkter upprättats och tre nya pumpstationer byggts. Kostnaden har varit 23 674 
847 kr och intäkterna beräknas till 9 305 000 kr. Budget inkl. tilläggsanslaget har varit 23 401 600 kr 
och budgeten har därför överskridits med ca 273 000 kr. Projektet är en del av kommunfullmäktiges 
beslutade förnyelse och utbyggnad av vatten- och avlopp i Grisslehamn (KF 2015-11-02 § 201).

Beslutsunderlag
§163 KSAU Slutredovisning: Investering 2015 - Utbyggnad av det kommunala VA-ledningsområdet i 
Grisslehamn
Tjänsteutlåtande gällande slutrapport för utbyggnad av verksamhetsområde i Grisslehamn

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
VA-avdelningen
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§169 Dnr KS 2015-598

Slutredovisning: Investering 2015 - Åtgärder vid Norrtälje vattentorn

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna slutredovisning av investeringsprojekt 15037, Ny anslutning
Norrtälje vattentorn

Sammanfattning av ärendet
Projektet med åtgärder för att höja vattenkvaliteten och säkra tillgången till vatten vid avbrott
påbörjades 2015 och avslutades 2017. Investeringen utökades till 8330 tkr och vid projektets avslut
återstod ca. 30 tkr. Anledningen till ökade kostnader i projektet berodde på missbedömningar av
driftentreprenörens tjänstemannatimmar som krävdes för att utreda och projektera åtgärder samt att
byggkostnaden inte kunde avropas på A´-priser i driftentreprenaden. P.g.a. detta genomfördes en
upphandling enligt LOU och därav steg priset.

Beslutsunderlag
§164 KSAU Slutredovisning: Investering 2015 - Åtgärder vid Norrtälje vattentorn
Tjänsteutlåtande gällande slutrapport för ny anslutning för vattentornet i Norrtälje

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
VA-avdelningen
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§170 Dnr KS 2017-540

Slutredovisning: Utbyggnad av det kommunala VA-ledningsnätet i 
Östhamra, Björnö

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna slutredovisning av investeringsprojekt 17038, utbyggnad av
verksamhetsområdet Östhamra 1:13 m.fl.

Sammanfattning av ärendet
VA-avdelningen har drivit projekt 17038 Östhamra 1:13 m.fl. för utbyggnad av VA-ledningsnät inom
detaljplan med sju nya invånare till VA-kollektivet. Projektet har inkluderat fem nya fastigheter och två
befintliga med 110 meter nya dricksvatten- och avloppsledningar. Projektet blev sammanfattningsvis
40 tkr dyrare och med fem mindre fastigheter i VA-kollektivet än initialt planerat, vilket minskade
intäkterna med 1 miljon kronor.

Beslutsunderlag
§165 KSAU Slutredovisning: Investering 2017 - Utbyggnad av det kommunala VA-ledningsområdet i 
Östhamra, Björnö
Tjänsteutlåtande gällande slutrapport för utbyggnad av VA-ledningsnät i Östhamra

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
VA-avdelningen

Sida 41 / 67



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2019-12-02

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Allmänkommunala ärenden

§171 Dnr KS 2019-1269

Återremiss: Revidering av reglementen för barn- och skolnämnden och 
kultur- och fritidsnämnden till följd av överföring av 
kulturskoleverksamhet

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

Kommunfullmäktige antar reviderad B-del i kultur- och fritidsnämndens reglemente att gälla fr.o.m. 1
januari 2020 och reviderad B-del i barn- och skolnämndens reglemente att gälla fr.o.m. 1 januari
2020.

Sammanfattning av ärendet
Den 7 oktober 2019 beslutade kommunfullmäktige återremittera ärendet om Revidering av
reglementen för barn- och skolnämnden och kultur- och fritidsnämnden för komplettering med ett mer
genomarbetat underlag och konsekvensanalys av föreslagen förändring. Utredningar av bl.a. 
kulturskolans tillhörighet och utbud har genomförts 2014 och 2017 där slutsatser om tillhörighet har 
dragits samt faktorer identifierats som kan påverkas av ett byte av nämndtillhörighet. Under läsåret 
2018/2019 har barn- och utbildningskontoret och kultur- och fritidskontoret i samverkan förberett 
verksamhetens övergång till kultur- och fritidsnämnden. I Mål & budget 2020-2022 har kultur- och 
fritidsnämndens budget fr.o.m. 1 januari 2020 utökats med 15,9 mnkr för kulturskolans budgeterade 
kostnader och barn- och skolnämndens budget i motsvarande mån minskats. Ur ett ekonomiskt 
hänseende innebär det att det är nödvändigt att anta föreslagna revidering av reglementen för att inte 
riskera att ansvaret för kulturskolan fr.o.m. 1 januari 2020 kommer att åvila en nämnd som inte har 
medel eller möjligheter att ta ansvar för verksamheten.

Beslutsunderlag
§166 KSAU Återremiss: Revidering av reglementen för barn- och skolnämnden och kultur- och 
fritidsnämnden till följd av överföring av kulturskoleverksamhet
Tjänsteutlåtande gällande återremiss om reviderade reglementen för BSN och KFN
Bilaga 1. Förslag till nytt reglemente för kultur- och fritidsnämnden
Bilaga 2. Förslag till nytt reglemente för barn- och skolnämnden
Bilaga 3. Protokollsutdrag från BSN
Bilaga 4. Protokollsutdrag från KFN
Bilaga 5. Tjänsteutlåtande hos BSN
Bilaga 6. Utredning hos BSN gällande kulturskola
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Beslutande sammanträde
Yrkanden
Mats Wedberg (MP) yrkar att ärendet ska återremitteras med följande motivering:
      ”-      I ärendet har ingen hänsyn tagit till återremissens motiv, med undantag för att man bifogat en 5 år 

gammal utredning vars slutsatser i många delar inte lägre är gällande. Återremissen är därmed inte 
behandlad i rimlig omfattning.

- Tjänsteutlåtandet förutsätter att enda handlingsalternativet är att släppa igenom reglementet, vilket vi 
anser är en vinkling i sakfrågan. Det går också att låta bli att ändra reglementena och flytta tillbaka 
motsvarande del av budget från KoF till BoS

Vi kommer att återkomma i ärendet i Kommunfullmäktige.”

Andrea Kronvall (SD) yrkar bifall till Mats Wedbergs (MP) återremissyrkande.

Anders Olander (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Staffan Tjörnhammar yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag, samt lämnar en 
protokollsanteckning.

Protokollsanteckningar
Ulrika Falk (S) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Socialdemokraterna är kritiska både till flytten av kulturskolan samt hur ärendet – och återremissen – har hanterats. 

I november 2019 så återremitterade en majoritet i kommunfullmäktige reglementena för barn- och skolnämnden 
och kultur- och fritidsnämnden med motiveringen att det skulle presenteras ett mer genomarbetat underlag samt 
en konsekvensanalys. När ärendet nu tas upp på nytt så kan vi konstatera att något sådant underlag fortfarande 
inte har presenterats. Hanteringen av flytten av kulturskolan har varit bristfällig sedan starten, och det här är 
ytterligare ett exempel på hur både kulturskolans personal, elever och opposition bemötts under hösten. 
Socialdemokraternas förslag till mål och budget för 2020, som inte fick stöd i kommunfullmäktige, innebar att 
kulturskoleverksamheten skulle kvarstå under barn- och skolnämndens förvaltning med en utökad budgetram. 
Beslut är nu fattat om att kulturskolan ska byta nämndtillhörighet, och ekonomiska medel för verksamheten ligger 
nu hos kultur- och fritidsnämnden. Socialdemokraterna är kritiska både till flytten som sådan och ärendets 
hantering. Vi står inte bakom ändrade reglementen, men väljer att inte delta i beslutet då det för verksamheten är 
viktigt att finansiering och reglemente finns inom samma nämnd.”

Anna Söderblom (V) lämnar följande protokollsanteckning:

”Vänsterpartiet deltar inte i dagens beslut. 
I ärendet har inte motivet för begärd och beslutad återremiss beaktats. Det enda som tillförts underlaget är att 
man bifogat en fem år gammal utredning, vars slutsatser i många delar inte längre är gällande. Återremissen är 
därmed inte behandlad i rimlig omfattning. I tjänsteutlåtandet konstateras att de utredningar om kulturskolan som 
gjordes 2014 och 2017 föredrogs och delgavs barn- och skolnämnden. Däremot ledde inte utredningarna till 
politisk behandling eller politiska beslut. Detta är anmärkningsvärt.  

Enligt tjänsteutlåtandet fastslogs i Kommunfullmäktiges beslut om Mål & Budget 2019 -2021 att ansvaret för den 
frivilliga kultur- och musikskoleverksamheten skulle överföras från barn- och skolnämnden till kultur- och 
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fritidsnämnden under planperioden. Innebär ”fastslogs” att beslut i ärendet slutgiltigt togs i Kommunfullmäktige 
den 10 december 2018? Om så är fallet, ställer vi oss frågande till att ärendet senare tagits upp i barn- och 
skolnämnden, kultur- och fritidsnämnden och Kommunstyrelsen. 
Tjänsteutlåtandet förutsätter att enda handlingsalternativet är en revidering av barn-och skolnämndens respektive 
kultur- och fritidsnämndens reglementen. Vi anser detta vara en obefogad begränsning av handlingsalternativen. 
Det går också att låta bli att ändra nämndernas reglementen och flytta tillbaka motsvarande del av budget från 
kultur- och fritidsnämnden till barn- och skolnämnden för att därefter ta fram det genomarbetade underlag och den 
konsekvensanalys som kommunfullmäktige har fattat beslut om i återremissen. 
Vi kommer att återkomma i ärendet i Kommunfullmäktige.”

Staffan Tjörnhammar (M) lämnar följande protokollsanteckning:

”Allians för Norrtälje kommun lämnar följande till protokollet.

Våra bevekelsegrunder för att flytta ansvaret för kulturskolan från barn- och skolnämnden till kultur- och 
fritidsnämnden är att skapa bättre förutsättningar både för att kunna utveckla kulturskolan och för barn- och 
utbildningsförvaltningen att fokusera på att förbättra kunskapsresultaten i grundskolan.

Vi har under en längre tid noterat att det finns litet eller inget utrymme under sammanträdena i BSN för att 
diskutera kulturskolan och dess verksamhet. Detta har sin naturliga förklaring i att den lagstadgade grundskolan 
tar mycket plats. Till detta kommer att BSN också ansvarar för förskolor och fritidshem. 

Vi har ambitioner att både höja kunskapsresultaten i skolan och att utveckla kommunens kulturskoleverksamhet, 
så den kan bli både bredare och ännu bättre. En viktig åtgärd i arbetet för högre kunskapsresultat att renodla 
barn- och utbildningsförvaltningens arbetsområden. Samtidigt som utveckling av kulturskoleverksamheten 
kräver att ansvariga politiker och tjänstemän har tid och möjlighet att delta i sådant arbete. Vår bedömning är att 
det behovet inte på ett tillfredsställande sätt kan tillgodoses om kulturskoleverksamheten ligger kvar under BSN. 
Vi har bedömt att detta behov i en mycket högre grad kan mötas av KFN som även har ett bredare ansvar för 
arbetet med kultur, vilket öppnar upp för synergieffekter. Kulturskolan kommer att vara ett av de största och 
viktigaste ansvarsområden som KFN har och bör därför kunna få den uppmärksamhet som den behöver och 
förtjänar. Att flytta över ansvaret från BSN till KFN är således en win-win situation.

Företrädare för Alliansen har under 2019 träffat och diskuterat med företrädare för kulturskolorna. Vi har lyssnat 
till deras tankar, farhågor och argument. Vi har efter noga övervägande funnit att de farhågor om negativa 
konsekvenser som framförts har helt andra kausala samband än nämndtillhörighet och utgör således inte ett 
hinder för att byta nämnd.

Bino Drummond (M)
Anders Olander (C)
Robert Beronius (L)
Göte Vaara (KD)
Staffan Tjörnhammar (M)”

Yvonne Svensson, gruppledare (ROOP), lämnar följande protokollsanteckning:

"Vi konstaterar att man inte har tagit hänsyn till de krav vi hade på kommunfullmäktige i samband med den 
återremiss som beslutades. Därför deltar inte ROOP i beslutet."
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Deltar ej i beslut
Ledamöter och tjänstgörande ersättare för Socialdemokraterna deltar inte i beslutet.
Tjänstgörande ersättare för Vänsterpartiet deltar inte i beslutet.

Beslutsgång
Ordföranden ställer först Mats Wedbergs (MP) yrkande om återremiss, som bifalls av Andrea 
Kronvall (SD), mot att ärendet ska avgöras idag, och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet 
ska avgöras idag.

Ordföranden frågar sedan om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, som bifalls av Anders Olander (C) och Staffan Tjörnhammar (M), och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Reservationer
Miljöpartiet och Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för egna 
återremissyrkanden.

Beslutet ska skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden
Barn- och skolnämnden
Författningssamlingen
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§172 Dnr KS 2019-1480

Antagande av reviderade ägardirektiv för Norrtälje kommunhus AB och 
NKAB-koncernen

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

Kommunfullmäktige antar förslag till reviderade ägardirektiv för Campus Roslagen AB, Norrtälje
Energi AB, Norrtälje Energi Försäljnings AB, Roslagsbostäder AB och Norrtälje Kommunhus AB.

Sammanfattning av ärendet
Förslag till reviderade ägardirektiv har omarbetats i relativt stor omfattning i jämförelse med
nuvarande ägardirektiv. Omfånget av dokumentet har skalats ned där syftet har varit att begränsa
och tydliggöra innehållet i sig för såväl ägare som bolag kombinerat med en övergripande inriktning.
Lagkrav och delar som framgår av respektive bolagsordning har tagits bort från ägardirektiven. Det
som har tillkommit är tydligare krav på bolagen gällande ekonomi och avkastningskrav. För
respektive bolag ser dessa olika ut beroende på i vilken kontext verksamheten bedrivs och med
hänsyn tagen till såväl marknadsmässiga och branschspecifika förutsättningar.

Beslutsunderlag
§167 KSAU Antagande av reviderade ägardirektiv för Norrtälje kommunhus AB och NKAB-
koncernen
Tjänsteutlåtande gällande reviderade ägardirektiv för NKAB
Bilaga 1. Nuvarande  ägardirektiv för NKAB och övriga bolag
Bilaga 2. Förslag till nya ägardirektiv för NKAB och övriga bolag

Beslutande sammanträde
Deltar ej i beslut
Vänsterpartiets tjänstgörande ersättare deltar inte i beslutet.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Författningssamlingen
Ekonomiavdelningen
Roslagsbostäder AB
Campus Roslagen AB
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Norrtälje Energi AB
VD Norrtälje Kommunhus AB
Samtliga kontor i kommunen

Sida 47 / 67



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2019-12-02

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§173 Dnr KS 2019-965

Antagande av reviderade lokala föreskrifter för att skydda människors 
hälsa och miljön

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

Kommunfullmäktige beslutar:

1. Utöver bestämmelserna i miljöbalken (1998:808), förordningen (1998:899) om miljöfarlig 
verksamhet och miljöprövningsförordningen (2013:251) gäller följande lokala föreskrifter för 
att skydda människors hälsa och miljön.

2. Föreskrifterna ska gälla från och med 1 januari 2020.
3. Äldre lokala föreskrifter ska tillämpas på ärenden som har inletts dessförinnan.
4. Med stöd av 9 kap. 7, 8, 11-13 §§ miljöbalken (1998:808), 13, 17, 37, 39, 40, 44 §§ 

förordningen (1998:899) om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd.

Sammanfattning av ärendet
Nuvarande lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljö togs av kommunfullmäktige
2009. Dessa är i behov av en uppdatering då det inom områden som föreskrifterna omfattar har skett
en utveckling som behöver införlivas med nya föreskrifter. Utvecklingen har skett både nationellt och
internationellt, t.ex., att man vill uppnå ett kretslopp genom att sprida renat avloppsvatten och på så
sätt återföra både vatten och näring till marken. Det handlar även om en resursfråga internt, det är
förhållandevis vanligt att vilja ha höns i detaljplanelagt område och det inkommer väldigt sällan
klagomål gällande dessa, därför ser vi inget behov av att du som invånare ska behöva söka tillstånd
för det om du vill ha högst 5 höns.

Beslutsunderlag
§168 KSAU Antagande av reviderade lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön
Tjänsteutlåtande gällande lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljö
Bilaga 1. Reviderade lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön
Protokollsutdrag från bygg- och miljönämnden den 12 september 2019, § 108

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
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Beslutet ska skickas till 
Länsstyrelsen
Lantmäteriet
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§174 Dnr KS 2019-627

Antagande av mål och riktlinjer för Norrtälje kommun gällande arbetet 
med nationella minoriteter i enlighet med Lag (2009:724) om nationella 
minoriteter och minoritetsspråk

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

Kommunfullmäktige antar mål och riktlinjer för nationella minoriteter i Norrtälje kommun.

Sammanfattning av ärendet
Nationella minoriteter har enligt Lag (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk rätt till
att kommunicera på sitt språk både i tal och skrift och utöva sin kulturella identitet. Från och med
1 januari 2019 ska alla landets kommuner och landsting, enligt lagen, anta mål och riktlinjer för sitt
arbete med de nationella minoriteterna.

Mål och riktlinjer för nationella minoriteter i Norrtälje kommun beskriver övergripande Norrtälje
kommuns arbete med nationella minoriteters rättigheter och fördelar ansvar mellan kommunens
nämnder. I Sverige räknas samer, judar, romer, sverigefinnar och tornedalingar som nationella
minoriteter. De nationella minoritetsspråken, enligt språklagen (2009:600) är samiska, jiddisch,
romani chib, finska och meänkieli (tornedalsfinska). Fr.o.m. 2012 är Norrtälje kommun finskt
förvaltningsområde vilket innebär utökade rättigheter för finsk talande i kommunen.

Beslutsunderlag
§169 KSAU Antagande av mål och riktlinjer för Norrtälje kommun gällande arbetet med nationella 
minoriteter i enlighet med Lag (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk
Tjänsteutlåtande gällande mål och riktlinjer för nationella minoriteter
Bilaga 1. Mål och riktlinjer för nationella minoriteter i Norrtälje kommun

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Robert Beronius (L) och Mats Wedberg (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, som bifalls av Robert Beronius (L) och Mats Wedberg (MP), och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
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Beslutet ska skickas till 
Handläggare
Alla förvaltningar och nämnder
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§175 Dnr KS 2019-1700

Inrättande av landsbygdsråd

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

1. Kommunfullmäktige beslutar att inrätta ett landsbygdsråd med uppstart januari 2020.
2. Till representanterna för bygder och föreningslivet skall resekostnadsersättning utgå enligt 

Norrtälje kommuns ersättningsbestämmelser (ERS).
3. Den politiska representationen ska bestå av 3 kommunalråd och 2 oppositionsråd.

Sammanfattning av ärendet
Kommunen inrättar ett landsbygdsråd som skall vara ett rådgivande, icke-beslutande organ och ett
forum och en plattform för överläggningar, samverkan och ömsesidigt kunskaps- och
informationsutbyte mellan företrädare för landsbygdens bygder, intresseföreningar samt kommunens
företrädare. Rådet ska vara bygdernas och föreningarnas gemensamma röst i dialog med
kommunföreträdare kring frågor som rör landsbygdsutveckling.

Beslutsunderlag
§170 KSAU Inrättande av landsbygdsråd
Tjänsteutlåtande gällande inrättande av landsbygdsråd

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Anders Olander (C) och Andrea Kronvall (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag.

Mats Wedberg (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och lämnar en 
protokollsanteckning.

Ulrika Falk (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och lämnar en 
protokollsanteckning.

Protokollsanteckningar
Mats Wedberg (MP) lämnar följande protokollsanteckning:

”Miljöpartiet stöder inrättandet av landsbygds råd, men anser att tjänsteutlåtandet bör förtydligas avseende hur 
många förtroendevalda som ska vara representerade i rådet (nu står ”kommunrepresentanter”, vilket är otydligt). 
Det bör också framgå enligt vilka principer dessa ska utses, inte bara att de ska utses av Kommunstyrelsen. Vi 
yrkade på (icke arvoderad) närvarorätt för en representant från respektive parti i Kommunfullmäktige, och 
kommer fortsatt att driva den frågan. Det är viktigt att alla partier kan tillgodogöra sig detta viktiga forum.”
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Ulrika Falk (S) lämnar följande protokollsanteckning:
”Socialdemokraterna föreslår;

- Att göra en översyn av den politiska representationen i samtliga kommunala råd”

Deltar ej i beslut
Vänsterpartiets tjänstgörande ersättare deltar inte i beslutet.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, som bifalls av Anders Olander (C), Andrea Kronvall (SD), Mats Wedberg (MP) 
och Ulrika Falk (S), och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Tillväxt- och utvecklingsenheten
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§176 Dnr KS 2019-1706

Medgivande till offentliga sammanträden för barn- och skolnämnden

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

Kommunfullmäktige beslutar om medgivande till offentliga nämndsammanträden för barn- och
skolnämnden i enlighet med Kommunallag (2017:725) kap 6. § 25.

Sammanfattning av ärendet
Barn- och skolnämnden har 2019-05-03 uppdragit till barn- och utbildningskontoret att utreda
möjligheten att öppna sina sammanträden för allmänheten.

Beslutsunderlag
§171 KSAU Medgivande till offentliga sammanträden för barn- och skolnämnden
Tjänsteutlåtande gällande medgivande till öppna sammanträden för barn- och skolnämnden
Protokollsutdrag från barn- och skolnämnden den 7 oktober 2019, § 117

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Robert Beronius (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, som bifalls av Robert Beronius (L) och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Barn- och skolnämnden
Kommunikationsavdelningen
Kontaktcenter
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§177 Dnr KS 2019-1707

Fastställande av partistöd för 2020

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

Kommunfullmäktige fastställer utbetalning av partistöd i enlighet med redovisningen i
kommunstyrelsekontorets reviderade tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet
Kommunfullmäktige ska årligen fatta beslut om utbetalning av kommunalt partistöd och partierna
som är berättigade till det ska årligen lämna in en redovisning över hur stödet använts. Samtliga
partier i fullmäktige har inkommit med redovisning och granskningsrapport avseende partistöd enligt
gällande regelverk. Nytt sedan 2019 är att partiernas redovisning skett enligt en enhetlig mall, i syfte
att underlätta redovisningen.

Beslutsunderlag
§172 KSAU Fastställande av partistöd för 2020
Reviderat tjänsteutlåtande gällande fastställande av partistöd 2020
Redovisning av erhållet partistöd, Kristdemokraterna
Redovisning av erhållet partistöd, Miljöpartiet
Redovisning av erhållet partistöd, Vänsterpartiet
Redovisning av erhållet partistöd, Sverigedemokraterna
Redovisning av erhållet partistöd, Moderaterna
Redovisning av erhållet partistöd, Socialdemokraterna
Redovisning av erhållet partistöd, Liberalerna
Redovisning av erhållet partistöd, Centerpartiet
Årsredovisning och revisionsrapport, ROOP
Yrkande från Sverigedemokraterna gällande ärende om partistöd för 2020

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Andrea Kronvall (SD) yrkar om ändring i fördelning av partistöd enligt följande: 

"Kommunstyrelsen beslutar att anta Nytt förslag 2020 – Partistöd (handlingsnr KS 2019-1707-2) där 
totalkostnaden för partistödet reduceras med 10 % samt att fördelningen blir mer rättvis och demokratisk i och 
med ett höjt grundstöd och sänkt mandatstöd."

Deltar ej i beslut
Miljöpartiets tjänstgörande ersättare deltar inte i beslutet.
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Vänsterpartiets tjänstgörande ersättare deltar inte i beslutet.

Protokollsanteckningar
Mats Wedberg (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

”MP återkommer till KF och deltar inte i dagens omröstning. Vi är principiellt positiva till att ersättningsreglerna 
inklusive partistödet skall var konstruerade så att det gynnar det politiska engagemanget för alla förtroendevalda 
och minska skillnaderna mellan sk. heltidspolitiker och fritidspolitiker. Hur en sådan förändring skall genomföras 
är en fråga som bör belysas i en parlamentariskt tillsatt grupp”

Beslutsgång
Ordföranden ställer kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag mot Andrea Kronvalls (SD) 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Alla partier med mandat i kommunfullmäktige
Ekonomiavdelningen
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§178 Dnr KS 2019-819

Motionsredovisning enligt Kommunallag (2017:725) 5 kap. 35 §

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

Kommunfullmäktige godkänner motionsredovisningen och lägger den till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet
Enligt kommunallagens 5 kap. 35 § bör en motion beredas så att fullmäktige kan fatta beslut i
ärendet inom ett år från det att motionen väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom ett år ska
detta anmälas till kommunfullmäktige inom samma tid. Kommunfullmäktige har möjlighet att vid
behandling av sådan anmälan avskriva en motion från vidare handläggning.

Beslutsunderlag
§173 KSAU Motionsredovisning enligt Kommunallag (2017:725) 5 kap. 35 §
Tjänsteutlåtande gällande motionsredovisning per december 2019
Bilaga 1. Motionsredovisning per december 2019

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Kanslichef
Norrtälje kommuns politiska sekreterare
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§179 Dnr KS 2019-901

Yttrande till justitieombudsmannen angående anmälan av Norrtälje 
kommuns hantering av ärende om skylt i Norrtäljeviken

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta yttrande till Riksdagens ombudsmän (JO) i ärende om begäran 
om skyltning enligt tjänsteutlåtandets bilaga 1. 

Sammanfattning av ärendet 
JO begär yttrande efter anmälan av långsam handläggning och bristfällig återkoppling i ärende om 
skyltning av fartbegränsning i Norrtäljeviken. Kommunen har inte uppfyllt sin serviceskyldighet 
gentemot sina invånare genom att inte följa förvaltningslagen och handlägga ärendet snabbt, enkelt 
och rättssäkert. Med anledning av detta ser vi över våra handläggningsrutiner inkl. diarieföring för att 
på bästa sätt kunna ge service till kommuninvånare och företagare. F.d. mark- och 
exploateringschefen Erik Klockare har lämnat sina synpunkter i ärendet och de har beaktats vid 
utformandet av yttrandet. 

Beslutsunderlag
§174 KSAU Yttrande till justitieombudsmannen angående anmälan av Norrtälje kommuns hantering 
av ärende om skylt i Norrtäljeviken
Tjänsteutlåtande gällande skyltärende i Norrtäljeviken
Bilaga 1. Begäran om upplysningar och yttrande från JO
Bilaga 2. Yttrande till JO gällande hantering av begäran om skyltning i Norrtäljeviken

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Chefen för mark- och exploatering 
Samhällsbyggnadsdirektören 
Samhällsbyggnadsjuristen 
Bitr. kommundirektören 
Chefsjuristen
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§180 Dnr KS 2019-1320

Yttrande gällande revisionsrapport om granskning av Norrtälje 
kommuns anpassning till ny kommunallag och förvaltningslag

Beslut
Kommunstyrelsen antar kommunstyrelsekontorets yttrande som sitt eget och överlämnar det till
kommunrevisionen.

Sammanfattning av ärendet
Kommunrevisionen har genomfört en granskning av Norrtälje kommuns anpassning till ny
kommunallag och förvaltningslag. Kommunstyrelsen har nu ombetts att yttra sig över de
rekommendationer som revisionen lämnat utifrån den genomförda granskningen. Sammantaget
bedöms samtliga kontrollmål delvis vara uppfyllda förutom målet ”Har det vidtagits ändamålsenliga
åtgärder för att verksamheterna ska uppfylla förändringarna avseende grunderna för god
förvaltning?” som inte anses vara uppfyllt. Utifrån detta har kommunstyrelsekontoret tagit fram ett
förslag till yttrande som nu föreligger för beslut. Av yttrandet framkommer vilka åtgärder
kommunstyrelsekontoret har vidtagit eller kommer vidta utifrån rekommendationerna.

Beslutsunderlag
§175 KSAU Yttrande gällande revisionsrapport om granskning av kommunens anpassning till ny 
kommunallag och förvaltningslag
Tjänsteutlåtande gällande yttrande till kommunrevisionen om Norrtälje kommuns anpassning till ny 
kommunallag och förvaltningslag rev
Bilaga 1. Yttrande till kommunrevisionen gällande Norrtälje kommuns anpassning till ny kommunallag 
och förvaltningslag
Protokollsutdrag från kultur- och fritidsnämnden den 14 november 2019
Beslut i utbildningsnämnden 191119, § 102
Tjänsteutlåtande från barn- och utbildningskontoret för UN
Beslut i bygg- och miljönämnden 191114, § 127
Tjänsteutlåtande från bygg- och miljökontoret till BMN
Yttrande från bygg- och miljökontoret för BMN

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Kommunrevisionen
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Kommunfullmäktige, för kännedom
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§181 Dnr KS 2019-897

Antagande av regional överenskommelse om samverkan vid utskrivning 
från sluten hälso- och sjukvård i Stockholms län

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner regional överenskommelse om samverkan vid utskrivning från sluten
hälso- och sjukvård i Stockholms län.

Sammanfattning av ärendet
Storsthlms styrelse beslutade den 13 juni 2019 att rekommendera kommunerna att anta Regional
överenskommelse om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i Stockholms län.
Rekommendationen har resulterat i ett yttrande från Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i
Norrtälje (KSON) och beslut från socialnämnden Norrtälje kommun att anta överenskommelsen.
Kommunstyrelsekontoret föreslår att kommunstyrelsen ställer sig bakom underlaget och antar
rekommendationen.

Beslutsunderlag 
§176 KSAU Antagande av regional överenskommelse om samverkan vid utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård i Stockholms län
Tjänsteutlåtande gällande regional överenskommelse om samverkan vid utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård i SL
Bilaga 1. Rekommendation från Storshlm
Bilaga 2. Yttrande från KSON
Bilaga 3. Beslut i socialnämnd 2019-10-17
Bilaga 4. PM, Status för fakturering, statistik och IT-stöd för LUS
Bilaga 5. Informationsmaterial om faktureringsprocess LUS

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Ekonomiavdelningen
KSON
Socialkontoret
Storsthlm
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§182 Dnr KS 2019-1704

Utnämnande av dataskyddsombud i Norrtälje kommun

Beslut
1. Kommunstyrelsen beslutar att utnämna Rasmus Lundholm till dataskyddsombud för 

kommunstyrelsen med omedelbar verkan.
2. Kommunstyrelsen entledigar Madeleine Rietschel såsom dataskyddsombud med omedelbar 

verkan.

Sammanfattning av ärendet
Genom ikraftträdandet av EU:s dataskyddsförordning uppkom enligt artikel 37 en skyldighet för
kommunala organ, bolag och förbund med personuppgiftsansvar att utnämna dataskyddsombud. I
egenskap av personuppgiftsansvarig ska kommunstyrelsen utse ett dataskyddsombud med uppdrag
att ge råd, bevaka att reglerna i dataskyddsförordningen följs, och fungera som kontaktperson
gentemot bland annat Datainspektionen.

Beslutsunderlag
§177 KSAU Utnämnande av dataskyddsombud för kommunstyrelsen
Tjänsteutlåtande gällande utnämnande av dataskyddsombud

Beslutande sammanträde
Jäv
Conny Andersson (S) anmäler jäv och lämnar sammanträdesrummet. 

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder
Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje
Roslagsbostäder AB
Norrtälje Energi AB
Campus Roslagen AB
Frånträdande och tillträdande dataskyddsombud
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Tillkommande ärenden

§183 Dnr KS 2019-2147

Tecknande av Norrtälje kommuns firma

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar bemyndiga

- kommunstyrelsens ordförande Bino Drummond (M) eller
- kommunstyrelsens 1:e vice ordförande Anders Olander (C) eller
- -kommunalråd Staffan Tjörnhammar (M)

att i förening med
- tillförordnad kommundirektör Charlotta Tillbom eller
- ekonomidirektör Magnus Åberg eller
- biträdande kommundirektör Hanna Hellquist

teckna kommunens firma.

Detta beslut ersätter samtliga tidigare beslut om bemyndiganden avseende firmateckningsrätt.

Sammanfattning av ärendet
För att praktiskt hantera situationer då kommunen ingår avtal eller gör åtaganden finns ett behov av
att genom beslut utse firmatecknare. Nuvarande bemyndigande att teckna kommunens firma
behöver till följd av personalförändringar ändras. Beslutet medför inga kostnader.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande gällande tecknande av Norrtälje kommuns firma

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Chefssekreterare
Chefsjurist
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§184 Dnr KS 2018-540

Förlängning av avtal med Stockholm Archipelago 2021-2023

Beslut
1. Kommunstyrelsen beslutar att förlänga avtalet för Stockholm Archipelago 2021-2023 under 

förutsättning att finansieringen ligger på samma nivå som tidigare.
2. Den årliga avgiften till Stockholm Archipelago ska belasta kommunstyrelsens ordinarie 

budget.

Sammanfattning av ärendet
Samarbetet Stockholms Archipelagos andra programperiod pågår 2018-2020. Ett nytt avtal har tagits
fram för perioden 2021-2023. Syftet med samarbetet är att bidra till en starkare besöksnäring i
Stockholms skärgård med fokus på internationella målgrupper

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande gällande förlängning av avtal med Stockholm Archipelago 2021-2023
Bilaga 1. Förslag till avtal

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Anders Olander (C) yrkar bifall till kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
tjänsteutlåtandes förslag, som bifalls av Anders Olander (C), och finner att kommunstyrelsen beslutar 
i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Tillväxt- och utvecklingsenheten
Visit Stockholm
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Valärenden

§185 Dnr KS 2019-1720

Val av fem representanter från kommunstyrelsen, varav en ordförande, 
till Norrtälje kommuns landsbygdsråd

Beslut
1. Kommunstyrelsen väljer representanter till Norrtälje kommuns landsbygdsråd enligt följande:

Anders Olander (C), ledamot tillika ordförande
Staffan Tjörnhammar (M), ledamot
Robert Beronius (L), ledamot
Ulrika Falk (S), ledamot
Andrea Kronvall (SD), ledamot
 
Gunnar Englund (C), ersättare
Bino Drummond (M), ersättare
Göte Vaara (KD), ersättare
Olle Jansson (S), ersättare
Karl-Göran Edberg (SD), ersättare
 

2. Beslutet gäller under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att införa landsbygdsråd i 
Norrtälje kommun.
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Övriga ärenden

§186

Redovisning av delegationsbeslut

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsbesluten och lägger dessa till 
handlingarna. 
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§187

Meddelanden

Beslut
Kommunstyrelsen lägger meddelandena till handlingarna. 
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